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摘要

    世界動物衛生組織（ OIE ）於 2016 年 4月 5日至 7日在韓國濟州舉行獸醫實驗室聯繫窗口區域研討會，本次研討會共有來自24個會員國的25人參加。舉辦本研討會的目是: 1)介紹獸醫實驗室OIE國家聯絡窗口所擔任的角色及其明列之職責，以支持OIE代表能充份履行其在OIE的權利和責任; 2)呈現OIE相關的國際標準及熟悉陸生及水生動物衛生手冊及法典近期發展中的標準; 3)提供符合OIE標準的工具，使獸醫實驗室國家聯絡窗口得以展開行動，在實驗室網絡的各個層面傳遞知識; 4)在所屬領域與權限範圍內，發布OIE正在進行的工作計畫。本研討會期許能使地方及國家實驗室更有獲得建置能力的機會，全國實驗室網絡內改進和合理化能力和實踐，國家實驗室網絡內對疾病爆發有更好的反應。
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Abstract 
   The Regional Seminar for OIE National Focal Points for Veterinary Laboratories was held in Jeju, Republic of Korea, on 5-7 April 2016. Twenty five Participants from 24 OIE member countries attended this seminar. The objectives of this seminar are: i) to introduce OIE National Focal Points for Veterinary Laboratories to their role and duties as set out in the Terms of Reference in support of the OIE Delegate to fulfill his/her rights and responsibilities to OIE; ii) to present relevant OIE international standards and familiarise them with current or developing standards, as relevant, in the OIE Terrestrial and Aquatic Animal Health Manuals and Codes; iii) to provide the OIE National Focal Points on Veterinary Laboratories with tools to comply with OIE standards, implement activities and transfer knowledge at all levels of the laboratory network; and iv) to inform on ongoing OIE projects in their sphere of competence. 
The expected outcomes of this seminar are: i) more access to capacity-building opportunities for district, provincial and national laboratories; ii) improved and rationalised capacities and practices within the national laboratory network; iii) better response to outbreaks within the national laboratory network.
